

## **Commitment of the ABiD Institute Disability & Participation e.V. (IB&P) to the Global Disability Summit in Berlin 2025**

The ABiD-Institut Behinderung & Partizipation e.V. (IB&P) welcomes and supports the Amman-Berlin Declaration on Global Disability Inclusion adopted at the GDS 2025 on 3 April 2025.

The IB&P is a non-profit organisation for people with disabilities in Germany. Together with the General German Association for people with disabilities „For Self determination and dignity“ (ABiD e.V.), it has been cooperating with federations of OPDs in 12 Eastern European and Central Asian countries for almost 20 years. The focus is on exchanging experience on the implementation of the UN Convention on the Rights of Persons with Disabilities.

The IB&P actively participates in the Global Disability Summit 2025 in Berlin and has also used this summit to intensify its cooperation with disability organisations from Eastern Europe and Central Asia.

On the basis of the tasks and objectives set out in Section 2 of its statutes and in line with the Amman-Berlin Declaration, the IB&P undertakes to intensify its cooperation with disability organisations in Eastern Europe and Central Asia and to expand the circle of disability organisations involved in this cooperation – also including those from other countries - with the aim of making an effective contribution to the implementation of this declaration, of the Agenda 2023 and of the UN Convention on the Rights of Persons with Disabilities.

## **Selbstverpflichtung des ABiD-Instituts Behinderung & Partizipation e.V. (IB&P) zum Global Disability Summit 2025 in Berlin**

Das ABiD-Institut Behinderung & Partizipation e.V. (IB&P) begrüßt und unterstützt die am 3. April 2025 auf dem GDS 2025 verabschiedete Amman-Berlin-Erklärung zur weltweiten Inklusion von Menschen mit Behinderungen.

Das IB&P ist ein gemeinnützig tätiger Behindertenverein in Deutschland und arbeitet gemeinsam mit dem Allgemeinen Behindertenverband in Deutschland „Für Selbstbestimmung und Würde“ e.V. (ABiD) seit fast 20 Jahren eng mit Behindertenorganisationen in 12 Staaten aus Osteuropa und Zentralasien zusammen. Im Mittelpunkt steht dabei der Erfahrungsaustausch zur Umsetzung der UN-Behindertenrechtskonvention

Das IB&P nimmt aktiv am Global Disability Summit 2025 in Berlin teil und hat auch diesen Gipfel zur Vertiefung der Zusammenarbeit mit Behindertenorganisationen aus Osteuropa und Zentralasien genutzt.

Das IB&P verpflichtet sich auf Grundlage seiner in der Satzung im § 2 verankerten Aufgaben und Zielstellungen und im Sinne der Amman-Berlin-Erklärung, seine Zusammenarbeit mit Behindertenorganisationen in Osteuropa und Zentralasien zu intensivieren sowie den Kreis der an der Zusammenarbeit beteiligten Behindertenorganisationen - auch aus anderen Staaten - zu erweitern, mit dem Ziel, einen wirksamen Beitrag zur Umsetzung dieser Erklärung, der Agenda 2023 und der UN-Behindertenrechtskonvention zu leisten.

---

Kontakt: André Nowak, stellv. Vorsitzender, [a-nowak@web.de](mailto:a-nowak@web.de), Mobil: +49 170 5882700